
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 46 

XLVI Posiedzenie w dniu 29 kwietnia 2022  

Obrady rozpoczęto 29 kwietnia 2022 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:52 tego samego 

dnia. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.       

W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. Radna 

nieobecna na posiedzeniu usprawiedliwiała powody swojej nieobecności. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności. 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNY (1) 

Arleta Adamczak 

 

 

 



2. Przedstawienie porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczynia. Uwag do porządku sesji                        

nie było. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XLV sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w biurze Rady. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Pytań nie było. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radny Michał Skrzypczak poprosił o wyjaśnienie czego dotyczyło spotkanie zorganizowane 

przez Starostę Kościańskiego. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że spotkania te odbywają się co jakiś czas i rozwiązywane są na 

nich bieżące problemy dotyczące Ukraińców i nie tylko. 

 
7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

 

Brak 

 

8. Sprawozdanie merytoryczne z działalności Centrum Kultury w Śmiglu za 2021 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawił Dyrektor CK w Śmiglu Piotr Błaszkowski. Centrum Kultury 

zobligowane jest, aby raz do roku przedstawić sprawozdanie z działalności oraz finansowe. 



Sprawozdanie było wnikliwe omawiane na Komisji Spraw Społecznych. Zostało mailowo 

przesłane do radnych. Biblioteka w Śmiglu została w pełni zmodernizowana i wyremontowana. 

Zatrudnionych jest 8 Pań bibliotekarek. Z czego w pełnym wymiarze czasu 3 osoby, 3 osoby 

na ¾ etatu oraz 2 osoby na pół etatu. Panie te obsługują filie w Starym Bojanowie, Czaczu           

i Nietążkowie oraz bibliotekę w Śmiglu. Biblioteka oprócz czytelnictwa otwarta jest na inne 

różnego rodzaju wydarzenia skierowane do dzieci oraz osób starszych. Przedszkola odwiedzają 

bibliotekę by to miejsce kojarzyło się przyjemnie. Liczba czytelników w Gminie Śmigiel jest 

duża. Jeżeli chodzi o filie największe czytelnictwo jest w Starym Bojanowie.   Biblioteka bierze 

udział w wielu imprezach edukacyjno-bibliotecznych. Było 14 takich imprez między innymi 

to: „Inny nie znaczy gorszy – uczymy się tolerancji w oparciu o książki”, grupy stałe dla dzieci 

(grupa zabawowa „Śmigielaczek”-dzieci od 1-2 roku życia), spotkania autorskie, warsztaty 

kreatywne dla seniorów. W miarę możliwości dokupowane są nowe książki, także ze środków 

zewnętrznych. Obecnie pilotażowo biblioteka w Śmiglu otwarta jest również w soboty. 

Centrum Kultury zatrudniało w 2021 r. 9 osób. 7 osób w wymiarze pełnym,  1 osobę na pół 

etatu oraz 1 osobę na ¾ etatu. Sala Centrum Kultury również przeszła termomodernizację oraz 

rewitalizację. Pandemia pokrzyżowała plany wszystkim sekcją działającym w CK w 2021 r.  

Wszystkie możliwe zajęcia odbywały się online, bądź w mniejszych grupach. Nie spadło 

zainteresowanie zajęciami. W CK działały między innymi takie zajęcia jak: zajęcia plastyczne 

dla dzieci i dorosłych, studio piosenki „Muzol”, nauka gry na instrumentach dętych, sekcja 

fotograficzna dla dorosłych. Nie ma już zajęć darmowych, ponieważ wszystko drożeje.                         

Z większych imprez organizowany był szalony weekend na placu targowym. Została otwarta 

również Izba Pamięci Ziemi Śmigielskiej. 

Radny Alfred Splisteser zapytał ile jest grup mażoretek w Śmiglu. 

Dyrektor Błaszkowski odpowiedział, że jest 5 grup w różnym przedziale wiekowym, jest to 

około 80 osób. 

Radny Skrzypczak zapytał, dlaczego na Dniach Śmigla nie wystąpi Danzel. 

Dyrektor Błaszkowski odpowiedział, że jego wynagrodzenie znacznie wzrosło po wzięciu 

udziału w programie rozrywkowym. 

 

9. Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Zespole Szkół w Czaczu. 

 

Komisja Rewizyjna dokonała kontroli w Zespole Szkół w Czaczu w dniu 8 kwietnia 2022 roku. 

W czasie kontroli nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Komisja zapoznała się                               

z obiektami szkoły i jego terenem. Przede wszystkim z zapleczem sportowym, którego                         

w zasadzie nie ma. Warto byłoby zainwestować w to zaplecze, ponieważ szkoła nie jest mała. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 

Śmigla w Zespole Szkół w Czaczu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 



10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 rok 

 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Michał Skrzypczak – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

12. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za I kwartał 2022 r.: 

 

1) Rewizyjnej, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

2) Skarg, Wniosków i Petycji, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Michał Skrzypczak – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

3) Finansowo-Gospodarczej, 

Sprawozdanie przedstawił Zastępca Przewodniczącej Komisji Alfred Splisteser – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

4) Spraw Społecznych, 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Danuta Strzelczyk – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

5) Planowania i Rozwoju, 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

6) Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Alfred Splisteser – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Pytań nie było. 

 

13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Dochody – dokonuje się następujących 

zmian: 



a) Rozdział 01042 Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych – zwiększenie o kwotę 

84.688,00 zł, w tym: 

z tytułu przyznania dofinansowania z Województwa Wielkopolskiego w kwocie 

20.000,00 zł na zakup sadzonek drzew miododajnych; 

z tytułu przyznania dofinansowania przez Województwo Wielkopolskie w kwocie 

64.688,00 zł na budowę i przebudowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 

b) Rozdział 75495 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 107.100,00 zł w związku            

z zaplanowaniem środków z Funduszu Pomocy na pomoc obywatelom Ukrainy w zakresie 

zapewnienia zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego w miesiącu 

kwietniu (umowa z Powiatem Kościańskim). 

c) Rozdział 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw oraz rozdział 75619 Wpływy z różnych rozliczeń – 

zmiana klasyfikacji budżetowej dla środków otrzymywanych przez Gminę z tytułu opłaty 

za zezwolenie na sprzedaż alkoholu w obrocie hurtowym. 

d) Rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego 

– zwiększenie o kwotę 22.781,00 zł w związku z pismem Ministra Finansów 

ST3.4750.1.2022). 

e) Rozdział 78516 Wpływy do rozliczenia – zmniejszenie o kwotę 4.497.015,00 zł                            

w związku ze zmianą terminu realizacji zadania „Przebudowa ciągu dróg gminnych - ul. 

M. Konopnickiej, Północnej i Kościańskiej w Śmiglu oraz ul. Zjazdowej w Koszanowie - 

zadanie dofinansowane z Programu Polski Ład” na lata 2022-2023. Wypłata kwoty 

4.497.015,00 zł objętej promesą nastąpi w 2023 roku. 

2. Wydatki – dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 01042 Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych – zwiększenie o kwotę 

139.688,00 

zł i wprowadzenie nowego zadania majątkowego: „Budowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych - przebudowa drogi gminnej 590030P w Koszanowie” – zadanie dofinansowane               

z Województwa Wielkopolskiego. 

b) Rozdział 40002 Dostarczanie wody – zwiększenie o kwotę 18.450,00 zł w zakresie 

zakupu usług – dokumentacje projektowe. 

c) Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zmniejszenie o kwotę 4.533.915,00 zł, w tym 

z tytułu: 

przesunięcie kwoty 36.900,00 zł między działami na wniosek kierownika wydziału; 

zmiana terminu realizacji zadania „Przebudowa ciągu dróg gminnych - ul.                                         

M. Konopnickiej, Północnej i Kościańskiej w Śmiglu oraz ul. Zjazdowej w Koszanowie - 

zadanie dofinansowane z Programu Polski Ład” na lata 2022-2023 i ujęcie                                          

w Wieloletniej Prognozie Finansowej – kwota 4.497.915,00 zł zostanie wydatkowana                         

w 2023 roku. 

d) Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – przesunięcie pomiędzy 

paragrafami kwoty 15.000,00 zł na wniosek kierownika wydziału. 

e) Rozdział 75495 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 107.100,00 zł w związku       

z zaplanowaniem środków z Funduszu Pomocy na pomoc obywatelom Ukrainy w zakresie 

zapewnienia zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego w miesiącu 

kwietniu 

(umowa z Powiatem Kościańskim). 

f) Dział 801 Oświata i wychowanie – przesunięcia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na 

wniosek dyrektorów jednostek oświatowych oraz zwiększenie wydatków o kwotę 

32.781,00 zł głównie na zakup energii. 



g) Rozdział 85219 Ośrodki pomocy społecznej – przesunięcia pomiędzy paragrafami kwoty 

5.000 zł na wniosek kierownika OPS Śmigiel. 

h) Rozdział 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – zwiększenie o kwotę 18.450,00 

zł w zakresie zakupu usług – dokumentacje projektowe. 

i) Rozdział 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – zwiększenie o kwotę 

20.000,00 zł w związku z przyznaniem dofinansowania z Województwa Wielkopolskiego 

na zakup sadzonek drzew miododajnych. 

j) Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – zwiększenie o kwotę 

40.000,00 zł wydatków na zakup energii. 

k) Rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – zwiększenie o kwotę 137.700,00 

zł i utworzenie nowego zadania majątkowego „Renowacja boiska trawiastego w Śmiglu”. 

3. Przychody: 

l) Paragraf 950 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy -zwiększenie 

o kwotę 267.200,00 zł w związku z wprowadzeniem zadań majątkowych: „Budowa drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych - przebudowa drogi gminnej 590030P w Koszanowie” 

(wkład własny) oraz „Renowacja boiska trawiastego w Śmiglu” a także środków na zakup 

energii. 

Burmistrz Śmigla w dniu 29 kwietnia 2022 r. złożyła autopoprawki do projektu uchwały. 

Dochody: 

1) Rozdział 01095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 1.154.231,47 zł na 

podstawie dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego – zwrot części podatku akcyzowego. 

2) Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne – zwiększenie o kwotę 19.000,00 zł                             

w związku z dochodami uzyskanymi z tytułu sprzedaży mienia. 

3) Rozdział 75495 Pozostała działalność – zmniejszenie do kwoty 24.500,00 zł środków 

otrzymanych z Funduszu Pomocy w ramach podpisanej z Wojewodą Wielkopolskim 

umową na pomoc obywatelom Ukrainy (25-31.03.2022). 

4) Rozdział 85595 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 19.440,00 zł w związku                  

z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy na realizację świadczeń rodzinnych. 

Wydatki: 

1) Rozdział 01095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 1.154.231,47 zł na 

podstawie dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego – zwrot części podatku akcyzowego. 

2) Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne – zwiększenie o kwotę 19.000,00 zł na 

zadaniu majątkowym „Modernizacja pomieszczeń OSP Stare Bojanowo” w związku                       

z wyższymi kosztami realizacji zadania. 

3) Rozdział 75421 Zarządzanie kryzysowe – przesunięcie pomiędzy paragrafami                             

w związku z planowanym rozliczeniem środków otrzymanych na pomoc obywatelom 

Ukrainy w ramach zawartego porozumienia z Wojewodą. 

4) Rozdział 75495 Pozostała działalność – zmniejszenie do kwoty 24.500,00 zł oraz 

przesunięcie pomiędzy paragrafami środków otrzymanych z Funduszu Pomocy                                

w ramach podpisanej z Wojewodą Wielkopolskim umową na pomoc obywatelom Ukrainy 

(25-31.03.2022). 

5) Rozdział 85595 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 19.440,00 zł w związku                     

z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy na realizację świadczeń rodzinnych. 

2 Zmiany wartości dochodów i wydatków w Uchwale budżetowej oraz uzupełnienie 

uzasadnienia do Uchwały o brakujące treści. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Radny Włodzimierz Drótkowski poprosił o szersze wyjaśnienie uzyskanych dochodów z tytułu 

sprzedaży mienia dotyczącej straży pożarnej. Co dokładnie zostało tam sprzedane. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że został sprzedany stary samochód Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Czaczu. Uzyskanych zostało 19 000 zł i one zostają także przeznaczone na OSP. 



Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian uchwale budżetowej Gminy 

Śmigiel na rok 2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

Głosowano w sprawie: 

mian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022 z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

Uchwała nr XLVI/390/2022 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Wieloletnia Prognoza Finansowa zostaje 

zmieniona w zakresie dochodów, wydatków i przychodów w zakresie dwóch przedsięwzięć. 

Zmiany są analogiczne do podjętej uchwały budżetowej. Utworzone zostają trzy nowe 

przedsięwzięcia związane z przesunięciem terminu realizacji przebudowy dróg gminnych 

finansowanych z Nowego Ładu. Zadanie zostaje rozłożone na 2 lata, realizowane będzie od 

czerwca do czerwca. Zamiana w zakresie wykonania oświetlenia ulicznego w Gminie Śmigiel. 

Wprowadzone zostaje 96 000 zł na rok 2023.  

Burmistrz Śmigla również złożyła autopoprawkę, która zawiera zmiany po stronie dochodów  

i wydatków w zakresie zmian wprowadzonych autopoprawką do uchwały budżetowej. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 



 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033                                                  

z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

Uchwała nr XLVI/391/2022 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

3) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów aktywizacji 

gospodarczej w obrębie miejscowości Bronikowo, gmina Śmigiel, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Monika Pierożyńska-Semenków pracownik Urzędu. 

Przedłożony został projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania dla 

obrębu Bronikowo, którego celem jest zmiana parametrów zabudowy zagospodarowania 

przestrzennego. Dla tego terenu obowiązują dwa akty prawa miejscowego z 1998 i 1999 r.                     

25 lutego 2020 r. przystąpiono do sporządzenia aktu prawa miejscowego i w dniu 29 kwietnia 

2022 r. po przeprowadzeniu całej procedury, został przedłożony projekt uchwały.  

Komisja Planowania i Rozwoju zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów aktywizacji 

gospodarczej w obrębie miejscowości Bronikowo, gmina Śmigiel.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

Uchwała nr XLVI/392/2022 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Wojciech Olejnik pracownik Urzędu. Na podstawie 

art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz 

art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych Rada 

Miejska Śmigla uchwala, co następuje: 

§ 1. Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych za każdą rozpoczętą godzinę udziału: 

1) w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej w kwocie – 20,00 zł, 



2) w szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną 

lub Gminę Śmigiel w kwocie –  15,00 zł. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Śmigla. 

§ 3. Traci moc uchwała Nr XXVI/314/08 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 października 2008 r. 

w sprawie określenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego wypłacanego członkowi ochotniczej 

straży pożarnej. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2022 r. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

Uchwała nr XLVI/393/2022 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

5) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Śmiglu, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher pracownik Urzędu. Projekt tej uchwały 

dotyczy działki 1730 o powierzchni 221 m2, która położona jest w Śmiglu przy                                          

ul. Morownickiej. Jest to wąski pasek, który po nabyciu przedmiotowej działki, będzie służyć 

jako poszerzenie drogi ulicy Morownickiej. Z wnioskiem o nabycie działki zgłosił się 

właściciel tej działki. Przedmiotowa sprawa  omawiana była na Komisji Planowania i Rozwoju, 

która zajęła stanowisko, aby Gmina nabyła tą działkę przed wydaniem zezwolenia na realizację 

inwestycji drogowej. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Planowania i Rozwoju zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Śmiglu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

Uchwała nr XLVI/394/2022 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 



6) przyznania „Honorowego Obywatelstwa Miasta i Gminy Śmigiel”. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski. Zgodnie ze statutem 

Gminy Śmigiel do biura rady wnioskodawcy do dnia 31 marca mogą składać wnioski o nadanie 

„Honorowego Obywatelstwa Miasta i Gminy Śmigiel” oraz medalu „Zasłużonego dla Miasta        

i Gminy Śmigiel”. Wnioski rozpatruje Kapituła. Posiedzenie Kapituły odbyło się 12 kwietnia 

2022 r. Tego dnia wnioski na posiedzeniu zostały sprawdzone pod względem formalnym. 

Kapituła rekomenduje, aby „Honorowe Obywatelstwo Miasta i Gminy Śmigiel” przyznać Panu 

Sławomirowi Szczepanowi Cieśla.  

Radny Sławomir Szudra poprosił o przybliżenie życiorysu wyróżnionego tym tytułem. 

Radna Danuta Strzelczyk odczytała uzasadnienie wniosku o wyróżnienie tytułem „Honorowy 

Obywatel Miasta i Gminy Śmigiel”, z którym wystąpiło Kurkowe Bractwo Strzeleckie                           

w Śmiglu. Stanowi ono załącznik do protokołu nr 18. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyznania „Honorowego Obywatelstwa Miasta i Gminy Śmigiel”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

Uchwała nr XLVI/395/2022 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

14. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Brak 

 

15. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 

Brak 

 

16. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uroczysta sesja odbędzie się 20 maja 2022 r o godz. 

15:00. 

Radny Michał Skrzypczak powiedział, że na terenie Gminy Śmigiel są dwie kopalnie gazu                    

w Karsznicach i w Brońsku. Do tej pory z tego tytułu wpływało do budżetu Gminy około 1.5 

mln zł. W związku z tym, że zaprzestano importować gaz z Rosji, można spodziewać się,                       

że z tego tytułu do Gminy Śmigiel wpłyną większe środki finansowe. Wnioskiem radnego jest, 

aby z tych właśnie środków opracować harmonogram modernizacji dróg. Radny dodał,                          

że w związku z panująca sytuacją Gmina Śmigiel powinna zawiesić współpracę z miastem 

partnerskim na Węgrzech. A poparte jest to stosunkiem Węgier do wojny na Ukrainie. 

Skarbnik Ewa Mituła odpowiedziała na pierwszą część pytania czyli wpływów z opłaty 

eksploatacyjnej. W budżecie zaplanowanych jest około 8mlin zł. Przy czym 7 mln jest z samego 

PGNiG z gazu. Drugie półrocze 2021 wpłynęło do końca stycznia 2022. Była to kwota około 

100 tys. większa niż w roku poprzednim. Trudno określni czy wpływy będą większe, jednak 

nie ma co tryska nadmiernym optymizmem, ponieważ są ograniczenia w wydobyciu polskiego 

gazu.  



Przewodniczący Kasperski dodał, że z tym, że  wzrosną wpływy z opłaty eksploatacyjnej były 

związane z KGHM. KGHM Polska Miedź Huta Żukowice. W tym miejscu wybudowany jest 

rurociąg i nadzieje były powiązane właśnie z tym, że eksploatacja wzrośnie być może 

dwukrotnie. Rurociąg jest przesyłu nie ma. Przewodniczący zaproponował, aby temat 

współpracy z miastem partnerskim na Węgrzech poruszyć na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady, aby każdy miał czas do zastanowienia.  

Radny Rafał Klem powiedział, że na przyszłość warto byłoby, aby kapituła poinformowała 

wnioskodawców jak powinien wyglądać wniosek, ponieważ nie był on spójny. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgadza się ze słowami Pana Klema. Jednak Kapituła 

skupiła się na tej części wniosku, która dotyczyła doktora Cieśli. 

Radny Grzelczyk powiedział, że problem z drogami jest, ale nie tylko gminnymi. Środków na 

drogi jest zdecydowanie za mało i o tym się mówi. Wydatków jest zawsze zbyt dużo, niż to na 

co stać Gminę. Jeżeli mówi się o remoncie dróg gminnych to Gmina Śmigiel ma dużo do 

powiedzenia bo jest ich właścicielem. Jednak nie cała Gmina leży przy drogach gminnych. 

Każda miejscowość po za Śmiglem w znacznej części leży przy drogach powiatowych.                         

A realizacja i sposób pozyskiwania środków na inwestycje na tych drogach nie zależy od 

Gminy. Gmina tylko dokłada się do inwestycji, które zaplanuje Powiat. Powinno się wpływać 

na to, które drogi są typowane do remontu. Nie można mówić tylko o sieci dróg gminnych bo 

na tym problem dróg się nie kończy. O stosunkach z miastem partnerskim trzeba być 

ostrożnym. W tym momencie stosunki same się zawiesiły ze względu na pandemię. Radny 

dodał także, że wszystkie dodatkowe środki jakie wpłyną zje je podwyżka opłat za energię 

elektryczną.  

Przewodniczący powiedział, że występują miejscowości, gdzie występuje wiele 

nieutwardzonych dróg gminnych jak na przykład w Starym Bojanowie. Głównym problemem 

w Starym Bojanowie jest wymiana sieci wodociągowej. Przewodniczący zadał pytanie do Pana 

Prezesa Zakładu Komunalnego czy są jakieś plany i ustalenia z zarządcą drogi, aby tam 

cokolwiek robić.  W miejscu tym pękają budynki. Dziura jest na całą szerokość drogi, a nic tam 

się nie robi, ani nie wymienia rur, a na odcinku tym dziura jest co 20 m.    Czy są jakieś ustalenia 

odnośnie możliwości przeprowadzenia wymiany sieci, ponieważ wiadomo, że Zarząd Dróg 

Powiatowych przygotowuje dokumentację na przebudowę drogi. Pan Kierownik nie odbiera 

telefonów.  

Pan Prezes Tomasz Pawlak zauważył, że ten sam problem występuje w Śmiglu na ulicy 

Orzeszkowej. Problem polega na tym, że wytwórnie mas bitumicznych do tej pory nie 

uruchomiły produkcji, a zostanie ona uruchomiona dopiero po weekendzie majowym. Jeżeli 

chodzi o wymianę sieci azbestowo cementowej to nie zostały podjęte rozmowy z Zarządem 

Dróg Powiatowych z bardzo prostego powodu, ponieważ  Spółka nie ma na to środków, a od 

półtora roku nie ma zatwierdzonej nowej taryfy wodno-ściekowej. Taryfa obowiązuje od 4 lat, 

gdzie cena energii i wszystkich mediów poszła o kilkadziesiąt procent do góry. Natomiast cena 

wody i ścieków, ani o 1 gr.  

Przewodniczący Kasperski powiedział, że on i mieszkańcy są rozczarowani, ponieważ 3 lub 4 

razy była przeprowadzana zmiana Planu Rozwoju i Modernizacji, a nie przygotowano nic, aby 

przystąpić do realizacji tych działań. 

Pani Skarbnik odniosła się  do wypowiedzi radnego Grzelczyka. Ceny gazu to około 300 %                 

w górę, jeżeli chodzi o prąd to jest to kilkadziesiąt procent wzwyż. Poziom inflacji w dniu 29 

kwietnia 12,3%. Budżet planowany był na bazie projektu budżetu państwa z inflacją na 

poziomie 3 %. Wszelkie nadwyżki będą kierowane na wydatki bieżące. Na obecnej sesji 

wprowadzony jest z wolnych środków plan na energie.  

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak powiedziała, że zaplecze sportowe w szkole w Czaczu 

nie jest takie jak powinno być. Szkoła w Czaczu i Bronikowie nie ma sal gimnastycznych                           

i uczniowie ćwiczą na salach wiejskich. W Czaczu planowana jest budowa sali gimnastycznej. 



Problem jest taki, że jeżeli KOWR zdecydowałby się przekazać Gminie działkę przy szkole, 

jednak niestety wszystko się zatrzymało bo w tej chwili czekamy za decyzją konserwatora 

zabytków. Pani Burmistrz ma nadzieję, że w roku 2022 uda się zrobić projekt tej sali. Co do 

innych spraw trzeba wziąć pod uwagę to, że jest kryzys. Będzie trudna sytuacja, ponieważ 

każdy mieszkaniec chce, aby wybudować drogę, chodnik, jednak tego nie da się zrobić. 

Budowane są obecnie drogi, które mają 40, 50 lat. Są ogromne zaległości. Wybierane są drogi, 

na które uda się uzyskać dofinansowanie. W chwili, gdy uruchomi się środki unijne nie 

wiadomo, czy gminy będą miały na wkład własny. Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi 

o wymianę azbestu, że jeżeli będzie remont tej drogi to Gmina zrobi wszystko, aby dołożyć                  

z budżetu i pomóc Spółce w wymianie azbestu. Pani Burmistrz dodała, że chciałaby połączyć 

wymianę azbestu z remontem drogi, ponieważ jeżeli Spółka zrobi teraz wymianę azbesty to 

będzie musiała włożyć nakładkę, a są to dodatkowe koszty. A robiąc to razem z powiatem będą 

to tańsze koszty dla obydwu stron. Spółka w tej chwili nie ma łatwo.  

Radny Splisteser zapytał, czy wiadomo coś więcej odnośnie Sali gimnastycznej w Starej 

Przysiece Drugiej i analiz, które zostały tam wykonane. 

Kierownik Hanna Skałecka odpowiedziała, że jest opinia techniczna i jasno nie wynika, że 

obiekt ten stanowi zagrożenie dla dzieci.  Sala dopuszczona jest do użytkowania. Musi zostać 

opracowana dokumentacja techniczna, która wynika z tej opinii. Jest jedna oferta na 

przygotowanie tej dokumentacji i jest to prawie 60 tys, zł. 

 

17. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

 

  

Przewodniczący 

             Rady Miejskiej Śmigla 

    Wiesław Kasperski   

  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Przygotował(a): Daniela Kiełczewska 

  


